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Dear Student, 

We hope you enjoyed reading the course and found it useful in applying it in your 
communication with others. 

In order to help you understand the material better, practice the activities and prepare 
you for the examination later, we have an assignment for each of the courses. All the 
assignments are Tutor Marked Assignments (TMAs) and carry 100 marks each. 

Aims: The TMAs are mainly concerned with your ability to understand the material 
and apply it meaningfully in real-life interactions. These assignments are as much a 
teaching device as a testing tool. 

Guidelines: You will be required to answer the questions which are based on the units 
and your understanding and practice of the activities. Do not reproduce chunks of 
information from the units. 

As in day-to day life, planning is important in doing the assignments well. Read the 
assignments carefully; go though the units on which they are based; write down some 
points regarding each question and then re-arrange them in a logical order.  In an 
essay-type answer, allot adequate time to your introduction and conclusion. The 
introduction must tell the evaluator how you interpret the given topic and how you 
propose to develop it. The conclusion must summarize your views on the topic.  

You should write in your own handwriting.  

Make sure that your answer: 

a)  is logical; 

b)  is written in simple and correct Russian; 

c)  is written neatly and clearly; 

d)  reflects your understanding of the units. 

You will be evaluated on the following criteria: 

• fulfilling and completing all aspects of the task/question; 
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• how you have dealt with your ideas;  

• whether you used appropriate linkers 

• did you make adequate use of paragraphs;  

• range and correctness of vocabulary; 

• accuracy of grammatical structures. 

Please remember that it is compulsory to submit your assignments before you can 
take the Term End Exams. Also remember to keep a copy of your assignments with 
you and do take a receipt from your Study Centre when you submit the assignments. 

Last Date for Submission of Assignment: 

For June Term Exam	 	 	 31st March 

For December Term  Exam	 	 30th Sept 

Best of Luck! 

Note: Remember the submission of assignment is a precondition for appearing in 
the Term End Examination. If you do not submit the assignment on time,                    
you will not be allowed to appear in the examination. 

The top of the first page of your response sheet should look like this: 
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Shivaji Bhaskar 
Programme Coordinator (CRUL) 

SOFL, IGNOU 

                                                         Enrolment No.…………………………………… 

                                                          Name…………………………………………… 

                                                         Address………………………………………… 

                                   ………………………………………….. 

Course Title/Course Code  …………………….. 

Assignment No………………… 

Study Centre/Regional Centre………………… 
Date…………………………………….. 
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Certificate in Russian Language (CRUL) 

Assignment (ORU-001: Communication Skills-I) 

Course Code: ORU-001 
Max. Marks: 100 

All Questions are Compulsory 

1. Answer the following questions:                                                           5x5= 25 

a) Write a brief note on the origin of Russian language and its structure. 
b) Write the Russian alphabet in correct order. 
c) Write five sentences in Russian about you and your family. 
d) Write five sentences in Russian about Russia.     
e) Write a brief note about Moscow. 

2. Answer the following questions:                                                                        
5x2= 10 

a) Write the meaning of following words in Russian 
i) atlas 
ii) sky 
iii) spring season 
iv) city 
v) house 

b)  Write the meaning of following words into English 
i) автор 
ii) певец 
iii) язык 
iv) книга 
v) флаг 
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3.  Translate the following sentences into Russian.                                 5x5= 25 

Hello, my name is Ashok. I am a student. I live in Delhi. Delhi is the   
capital of India. I love India. 

4. Translate the following text into English.                                 40x1= 40 

Анто́н- москви́ч. Его роди́тели то́же живу́т в Москве́. Сейча́с Анто́н 
рабо́тает в Московско́м университе́те на математи́ческом факульте́те. Он 
преподава́тель. Анто́н хорошо́ зна́ет англи́йский язык. Его́ па́па инжене́р и 
рабо́тает на хими́ческом заво́де, в Москве́. Его́ Ма́ма учи́тельница. Она́ 
рабо́тает в моско́вской городско́й шко́ле. Его́ жена́ Ната́ша ра́ньше жи́ла в 
Калинингра́де. Её роди́тели и сейча́с живу́т там. Они́ уже́ не рабо́тают. 
Они́ на пе́нсии. 

***** 
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Certificate in Russian Language (CRUL) 

Assignment (ORUL-002: Communication Skills-II) 

Course Code: ORUL-002 
Max. Marks: 100 

All Questions are Compulsory 

1. Answer the following questions:                                                           5x5= 25 

a) How many letters are there in the Russian alphabet and how are they pronounced? 
Give one example for each letter. 

b) How many Consonants are there in Russian alphabet and how are they 
pronounced? Give one example for each letter. 

c) How many Vowels are there in Russian alphabet and how are they pronounced? 
Give one example for each letter. 

d) Which language group Russian belongs to? Explain. 

e) Why learning Russian is important today? 

2. Read the following text and narrate the text in your own words in Russian. 
25x1= 25           

Во́лгоград о́чень большо́й и краси́вый го́род. Э́тот го́род нахо́дится на ю́ге 
Росси́и. Мой друг Ива́н живёт в Во́лгограде. Он студе́нт. Ра́ньше его́ 
роди́тели жи́ли в Москве́, а сейча́с они́ живу́т в э́том го́роде. Его́ ма́ма 
И́нна Петро́вна – преподава́тельница. Она́ рабо́тает в институ́те. Её 
институ́т нахо́дится в це́нтре го́рода. Его́ па́па Анто́н Никола́евич – врач. 
Он рабо́тает в больни́це. Э́та больни́ца нахо́дится недалеко́. Его́ ста́ршая 
сестра́ Мари́я у́чится в университе́те. Она́ живёт в общежи́тии. 

Сего́дня воскресе́нье. Вся семья́ отдыха́ет. Ма́ма, па́па и мла́дшая сестра́ 
иду́т в парк, а Иван идёт на стадио́н. Сего́дня на стадио́не игра́ют 
футбо́льные кома́нды «Дина́мо» и «Спа́ртак». 
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3. Read the following text and narrate the text in your own words in Russian.             

25x1= 25           

Ка́ждое воскресе́нье, е́сли пого́да хоро́шая, мы хо́дим в сосе́дний лес. 
Э́тот лес о́чень краси́вый – большо́й и густо́й. Туда́ хо́дят ра́зные лю́ди. 
Не́которые си́дят на скаме́йке, не́которые гуля́ют, разгова́ривают, пою́т 
пе́сни. Иногда́ лю́ди лежа́т пря́мо на траве́ и чита́ют кни́ги. В лесу́ есть 
небольшо́е о́зеро. Лю́ди тут гуля́ют, отдыха́ют, собира́ют грибы́, купа́ются 
в о́зере. Ря́дом есть ма́ленький де́тский парк. Там де́ти игра́ют, ката́ются 
на велосипе́де. Лес – э́то прекра́сное ме́сто для о́тдыха. 

4. Read the following text and narrate the text in your own words in Russian.             

25x1= 25 

В настоящее время никто не пишет письма. Люди или звонят или 
общаются через интернет.Но вчера я получил одно интересное письмо. 
Когда почтальон принёс письмо и я увидел почерк на конверте, я сразу 
понял, что оно от Ашока. Ашок – учитель, живёт в далёкой деревне, где 
он учит историю – современную и  древнюю. Ашок любит деревню. 
Любит её чистый воздух, её зелёные поля, её тихую и спокойную жизнь. 
Вот почему он решил остаться в деревне.  

В своём письме Ашок пишет, что скоро приезжает в Дели и хочет 
провести здесь зимние каникулы. В январе в Дели бывает международная 
книжная выставка. Там он хочет купить новые книги и журналы. Ашок – 
настоящий любитель книг. Он пишет, что у него только одна любовь –
книги. Но я знаю, почему ещё он хочет сюда приехать. Ведь в Дели живёт 
Рина – девушка, которую он любит.   

	 	 *****
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